
Arbejdsdag ved Poulstrup Sø, lørdag den 12. maj 2018

I nærværende referat kan du læse om, hvordan Aalborg Rideselskab måske er årsagen til, at 
Egeskov Slot kommer til at mangle 15 egestammer til slottets renoveringsprojekt, hvordan 
rideselskabet næsten blev indblandet i tuskhandel med kommunale aktiver og hvordan et af vores 
klubhuse uofficielt blev stemplet som "ikke bevaringsværdigt".

Men lad os tage tingene fra oven af: Vi var 8, der mødte ind på Stald Østergaard kl. 10: Pia, Lena, 
Niels, Per, Michael, Carsten, Ole og Gitte.

Som sædvanligt var der lagt op til et udstyrsstykke af næsten Olsen Bandenske dimensioner:

1 stk. trailer
2 stk. motorsave
2 stk. løftebomme
1 stk. gartnerspade
150 m blå selvbinderstrik
1 stk. økse
1 stk. håndskovl
1 sæt beskyttelsesudstyr til motorsav
2 sæt rengøringsartikler
1 stk. kasseret køleskab
1 pose øl, heraf 4 stk. juleøl
1 pose rundstykker med ost og marmelade
1 flaske morgenbitter
2 poser Cookies - dato overskredet

Vejret var fint. Rigtig fint, og undertegnede kan ikke huske, at vi nogensinde før har kunnet sidde 
udenfor og spise morgenmad ved forårets arbejdsdag. Sikke en fornøjelse!

Inden morgenmaden havde Per, Michael, Karsten og Niels holdt et improviseret "byggemøde" 
omhandlende stand på det lille klubhus. Undertegnede spurgte forsigtigt: Er det bevaringsværdigt 
eller er det bedre at vælte det nu? Svaret fra sagkundskaben var "Nej".

Umiddelbart kunne man måske forvente, at svaret ikke kunne være "Nej" til begge spørgsmål. Men 
en forklaring kom senere på dagen fra ARS' nye formand, Gitte. Ganske rigtigt er det lille klubhus 
ikke bevaringsværdigt, men det er lige blevet gjort rent. Så nu skal det dælme blive stående, indtil 
det er beskidt igen 



Rundstykkerne blev spist, bitteren skyllet ned og nu skulle der arbejdes. Det var jo teknisk set 
derfor vi var kommet. Pigerne gjorde - som nævnt - rent, og drengene kørte i bakkerne for at 
besigtige de nye stammer, som Per måske har forhandlet sig til hos Aalborg Kommune. Måske, 
fordi der var meget lange svartider fra kontaktpersonen hos kommunen. Så i bedste "den der tier, 
samtykker" stil, valgte vi at tro, at de 15 stk. egestammer på cirka 5 meters længde, måtte være 
vores.

I virkeligheden kan det være, at stammerne skal bruges på Egeskov Slot. Men vi hører vel, hvis 
ARS på den måde har ødelagt et af statens pt største Slots-renoveringsprojekter.

Per havde samtidig sat en lokal savværksmand stævne i bakkerne. Savværksmanden er tiltænkt at 
løfte de nye stammer på plads, når vi har besluttet, hvilke spring, der skal renoveres.

Savværksmanden var vældig interesseret i de 15 egestammer og bød på stedet 5.000 kr. for partiet. 
Vi var nogle der hurtigt blev enige om, at de således måtte være mindst 10.000 kr. værd! Der er jo 
ingen grund til at give for meget for noget. Per valgte klogeligt nok ikke at slå til. Et salg ville jo 
medføre, at vi ikke fik kørt med savene - og det ville næppe være god stil at videresælge noget, der 
jo retteligt tilhører Aalborg Kommune 

Og så gik vi i gang: Der blev savet små stykker til springfundamenter, lange længder til nye spring 
ved Mågesøen og nogle mindre stykker, som skal bruges i Slugten til en delvis erstatning for de 
mobile spring, som sættes op i forbindelse med årets Hubertusjagt.

Pludselig var klokken 14 og Gitte kom med kolde øl og cookies, der havde ligget til afkøling i søen.

Efter madpakkerne var spist kørte vi rundt i terrænnet og placerede alle springfundamenterne, så der
er klar til, at savværksmanden kommer og løfter egestammerne på plads, torsdag den 24. maj kl. 09.
Hvis altså ikke Per og han har handlet om stammerne, inden 

Tak for endnu en hyggelig og produktiv arbejdsdag ved Poulstrup Sø.

Med herlig hilsen
Ole  


